
Prezident SR navštívil prešovskú radnicu
Prešovská radnica na svojej pôde prvýkrát oficiálne privítala prezidenta SR Petra Pellegriniho. Na programe
bolo aj pracovné rokovanie, na ktorom prešovský primátor otvoril témy financovania samospráv aj čerpania
eurofondov.Prezident Slovenskej republiky Peter Pellegrini do Prešovského samosprávneho kraja zavítal 22.
novembra 2024. Dopoludnia jeho kroky viedli do obce Tokajík, kde si pripomenul 80. výročie Tokajíckej
tragédie. Popoludňajší program venoval pracovnej návšteve Úradu Prešovského samosprávneho kraja, neskôr
prešovskej radnice. V oboch inštitúciách venoval čas rokovaniam o dôležitých témach so štatutármi
samospráv. Pracovný program zavŕšil spoločným tlačovým vyhlásením s prešovským županom a primátorom
mesta Prešov na pôde mestského úradu.Vo vyhlásení pred médiami prezident vyzdvihol kultúrne bohatstvo
Prešovského kraja, zároveň však pripomenul, že ide o najviac skúšaný kraj, ktorý patrí k
ekonomicky najchudobnejším. Poukázal na fakt, že napriek najvypuklejším regionálnym rozdielom v rámci
Slovenska, nepatrí Prešovský kraj k najväčším prijímateľom eurofondov.S primátorom mesta Prešov
diskutoval prezident Pellegrini aj o dopadoch konsolidácie. „Som veľmi rád, že aj predseda PSK, aj pán
primátor, uznali, že štát potrebuje šetriť a šetriť musia aj samosprávy. Samozrejme, konsolidácia bude mať
dopad, ako na VÚC, tak na mesto. Sú však prípady, v ktorých by štát mohol podať samospráve pomocnú
ruku. Príkladom sú čerpania eurofondov, pri ktorých boli práce zazmluvnené tento rok, no, faktúry prídu až
v ďalšom roku a v nich sa premietne 3-percentný nárast DPH. S tým však už neráta zmluva o nenávratnom
finančnom príspevku a samosprávy sa oprávnene pýtajú, či im tieto zvýšené výdavky budú preplatené, alebo
to pôjde zase na vrub mesta,“ uviedol na tlačovom vyhlásení prezident SR Peter Pellegrini.Hlava štátu sa na
spoločnom tlačovom vyhlásení spolu so županom a primátorom vyjadrila aj k pripravovanej zmene vo
financovaní materských škôl, ktoré aj mesto Prešov čaká od roku 2025. „Prenesením financovania škôlok
z miest a obcí na štát došlo k tomu, že aj mesto Prešov bude mať v nasledujúcom roku výrazne nižšie príjmy
a aj dlh, ktorý teraz má, bude odrazu vo vzťahu k týmto príjmom extrémne vysoký. Mestu to bude brániť
čerpať ďalšie úvery a obmedzí to jeho schopnosť sa ďalej rozvíjať,“ dodal prezident. Zdôraznil tiež, že podľa
neho tieto rokovania so županom a primátorom neboli iba nejaké sviatočné reči a úctivé posedenia.Na médiá
sa obrátil s apelom, aby sa konkrétnych tém chytili a konfrontovali nimi členov vlády a hľadali tak spolu
riešenia. Význam týchto stretnutí vidí prezident aj v jeho schopnosti neskôr tieto problémy veľmi efektívne
posúvať ďalej na stretnutia s členmi vlády SR.Primátor mesta Prešov poďakoval za výnimočnú časovú
porciu, ktorú prezident mestu a regiónu venoval. Tiež ocenil mimoriadny prehľad prezidenta v problematike
medzirezortného pripomienkového konania. „Pán prezident sám iniciatívne povedal, že je pripravený pýtať sa
na názor viacerých partnerov, či už je to ZMOS, Únia miest, SK8 alebo K8, ak bude v príprave nejaký zákon,
ktorý by mohol ohroziť financovanie samospráv. Celá dnešná diskusia v nás zanecháva presvedčenie, že náš
hlas, hlas samospráv, bude prezidentom vypočutý a nebudeme v príprave zákonov obchádzaní,“ povedal
primátor mesta Prešov František Oľha.


